
V Bardejove dňa 21.11.2018 

 

Ctený pán predseda Prešovského samosprávneho kraja, Milan Majerský, 

 

my, členovia Žiackej školskej rady pri Súkromnom gymnáziu v Bardejove, nesúhlasíme 

s vyhlásením PSK, že v budúcom školskom roku 2019/2020 nášmu gymnáziu bol pridelený 

počet žiakov 0. Pre nás je to neprípustné, a to z viacerých dôvodov.  

Na Súkromné gymnázium v Bardejove sa každoročne hlási dostatočný počet žiakov 

na to, aby sa trieda mohla otvoriť (min. 17 žiakov). Žiaci dosahujú výborné výsledky 

na rôznych súťažiach, dostanú sa na rôzne typy vysokých škôl, reprezentujú naše mesto 

Bardejov aj v zahraničí, a to aj napriek tomu, že oproti iným gymnáziám študuje na našej 

škole aj niekoľkonásobne nižší počet žiakov. Na škole kooperuje skúsený pedagogický zbor, 

ktorý dokáže žiakov naučiť aj motivovať.  

To, že chcete postupne zlikvidovať v meste Bardejov viaceré stredné školy, nebude mať 

v žiadnom prípade pozitívny dopad na zvýšenie zamestnanosti. Naši pedagógovia si toto 

za svoju, podľa nás nadpriemerne odvedenú prácu, nezaslúžia. Keďže máte v pláne 

zlikvidovať viacero škôl v meste, pedagógovia budú vo viacerých prípadoch nútení odísť 

pracovať mimo okresu Bardejov a je tu pravdepodobnosť, že naše mesto sa bude pomaly 

vyľudňovať, pretože už teraz tu nie je dostatok pracovných pozícií.  

Tiež chceme poukázať na druhú stránku problému, a tou sú samotní žiaci. To, že žijeme 

v demokratickom štáte, dáva žiakom právo vybrať si, či chcú študovať na verejnej škole alebo 

nie. Zlikvidovať jedným nariadením všetky súkromné stredné školy v meste Bardejov je 

absurdné. Jedinou neverejnou strednou školou ostane cirkevné gymnázium, ktorého 

riaditeľom je člen komisie školstva PSK. Samozrejme, on nie je jediný. Je tam viac riaditeľov 

škôl, ktorí rozhodujú o osude iných – o svojej konkurencii. Prečo nezačínajú s Vašou 

,,racionalizáciou‘‘ od seba?  Podľa čoho vyberáte školy, ktoré majú byť postupne 

zlikvidované, keď Súkromné gymnázium v Bardejove vykazuje lepšie výsledky ako ostatné 

neverejné  gymnáziá v meste.  

Tiež poukazujeme na to, že žiak v Bardejove, ktorý by chcel študovať v odbore 

gymnázium 7902 J, nemá možnosť výberu štúdia verejnej alebo neverejnej školy.  Kde sa  

teda stratila konkurencia, aby školstvo mohlo prosperovať?  



Ak si ešte stále myslíte, že váš ,,racionálny‘‘ projekt racionalizácie školstva, 

t. j. znižovanie počtu gymnazistov, prinesie dobré meno Vám, Prešovskému kraju, a viac 

výhod ako problémov, v poriadku. Ale vysvetlite nám, prečo v budúcnosti  stále počítate 

s dvomi triedami žiakov študujúcich v odbore gymnázium – bilingválne štúdium, v ktorom 

počet žiakov z roka na rok klesá? Prečo neprispôsobíte znižovanie počtu tried tak, aby stále 

ostalo aspoň jedno neverejné gymnázium 7902 J?  

My nechceme byť obeťami rôznych politických hier. Sľúbili ste nám, mládeži, svoju 

podporu, pozornosť a povedali ste, že Vám na nás záleží. (zdroj: Godzone magazín a P18) 

Tiež ste sa vyjadrili, že máme rátať s pomocou PSK za každých okolností. (zdroj: Godzone 

magazín 2018, str.35)  

Veríme, že na svoje slová nezabúdate, pretože my mladí si nezaslúžime neistotu a strach 

z toho, čo bude ďalej. Na záver Vám ešte chceme povedať, že predsedom PSK ste vďaka 

ľuďom a pre nich.  Preto by sme Vás chceli poprosiť, aby ste svoje rozhodnutie ešte raz 

uvážili, pozreli sa na nás všetkých, pochopili nás a nebrali nám možnosť študovať aj 

na súkromnej škole.  

Ďakujeme. 

 

V zastúpení ŽŠR SG BJ: 

Bianka Terjéková, 

podpredsedníčka ŽŠR SG BJ 

 


